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انتخاب می کـــردم و بعـــد از آن از روی 
 ، فتیـــم می گر تصمیـــم  ش  د عملکـــر
کلا مربـــی داخلـــی و خارجـــی بســـیار 
فرق دارنـــد، خارجـــی وقتـــی می بازد 
هـــم مشـــکلی نیســـت امـــا ایرانـــی با 
یک باخت زیر ســـؤال مـــی رود. ضمن 
اینکه مربی باید به کارش عرق داشـــته 

. شد با
کی روش داشت؟

بله کی روش داشـــت و هیـــچ وقت جا 
نمـــی زد و محکم بود

کار کردن با او سخت بود نه؟
ســـخت نبـــود امـــا چـــون آن امکاناتی 
که قـــول داده بودیم را نمی توانســـتیم 
تهیـــه کنیـــم او هم غـــر مـــی زد. اگر ما 
حقوقـــش را بموقـــع مـــی دادم زمیـــن 
و هتلـــی کـــه می خواســـت را برایـــش 
می گرفتـــم این طـــور نمی شـــد، کـــی 
روش بـــه نظـــر مـــن خدمـــت کـــرد و 
چیـــزی کـــه از او به عنـــوان یـــک مدیر 
یـــاد گرفتم این بـــود که اگـــر می گفت 
شـــغل من ســـرمربی ایـــن تیم اســـت 
تمـــام تمرکـــزش روی تیم بـــود و هیچ 
جای دیگر حواســـش پرت نمی شـــد. 
۱۰۰درصـــد تمرکـــزش روی کار بـــود و 
ســـعی می کرد افرادی را بیاورد که آنها 
تیـــر تمام تمرکزشـــان روی کار باشـــد. 

یـــک حرفه ای تمـــام عیـــار بود.
شما هم خیلی در مقابل کی روش 

صبور بودید و خنده خنده کار را 
پیش می بردید.

بله بـــه هر حـــال من که نمی توانســـتم 
در کار او دخالـــت کنـــم. اگـــر بازیکنی 
ی  چیـــز خـــت  ا ند می ا ن  و بیـــر ا  ر
نمی توانســـتم بگویم. به همین خاطر 
بود کـــه من باید صبـــوری می کردم و او 
هم وقتی رفتـــار مـــن را می دید خیلی 

جاهـــا کوتـــاه می آمد.
کلا لبخند معروفی هم دارید، وقتی 

زمان گذشت مشخص شد که 
مثل اینکه با همان لبخند فوتبال 

مدیریت می شد اما حالا این خبرها 
نیست.

بایـــد این طـــور جلـــو برویـــم، چـــون 
ســـلیقه ها و نظـــرات مختلف اســـت، 
هر تشـــکیلاتی بـــا هر تفکـــری یک چیز 
می گویـــد، همـــه ایـــن چیزهـــا تـــوان 
مدیریت شـــما را کم می کند و به شـــما 
اجـــازه نمی دهـــد بخوبـــی مدیریـــت 
کنیـــد. همـــه فقط نظـــر خودشـــان را 
می گوینـــد و کســـی بـــه شـــما کمـــک 

. نمی کنـــد
به نظر شما چی شد که مهدی تاج 

به فدراسیون فوتبال برگشت. پس 
از آن پرونده مارک ویلموتس که 

بدهی سنگینی به بار آورد. اصلاً این 
بدهی مربوط به تاج می شود یا نه؟

به نظر من آقای تاج یـــک مربی آورد، ما 
هم زمان خودمان یـــک مربی آوردیم. 
خـــود آقای تاج هم بود کـــه کی روش را 
آوردیـــم. کی روش خوب بـــود و جواب 
داد. ویلموتـــس خـــورد بـــه بحـــران و 
پولـــش را نتوانســـتند بدهنـــد. خـــب 
به نظر مـــن نیت ایشـــان ایـــن نبود که 

شـــود. چیزی  چنین 
نوع قرارداد و رقمی که بستند 

مشکل نداشت؟ قراردادی که 
بستند از نظر حقوقی مشکلات 
 CAS جدی داشت و حتی فیفا و

هم مدت ها درگیر رأی این پرونده 
بودند!

کســـانی که این قرارداد را نوشتند باید 
دید. مـــا در قـــرارداد نوشـــتن ضعیف 
هســـتیم. مگر فدراســـیون فوتبال چه 
تشـــکیلات حقوقی دارد؟ مـــن خودم 
 چه 

ً
را جای او می گـــذارم. خـــب واقعا

تشـــکلات حقوقی وجـــود دارد. از بالا 
هر کســـی می گفـــت یکی مربی شـــود. 
وزیـــر ورزش می گفـــت فـــلان مربـــی 
باشـــد. بعد هم چهارتا آدم قـــرارداد را 
می نویســـند و می بینیم بـــد درآمد. به 
نظر من زیـــاد چیزی نبود کـــه اینجوری 
فضای علیـــه او شـــود و بخواهنـــد او را 

بدهند. جلـــوه  مقصر 
یعنی تاج در ماجرای ویلموتس 

مقصر نبود؟
ببینید نمی شـــود گفت. من هم که ۸ 
ســـال رئیس فدراســـیون فوتبال هنوز 
یک سری پرونده هســـت که می گویند 
ایـــن اتفـــاق افتـــاده و شـــما مقصری. 
حالا مـــن مقصر نیســـتم ولـــی گردنم 
می اندازنـــد. مربی هم مثـــل هندوانه 
دربسته اســـت که می آوری و می بینی 

درآمد. کال 
یکی از سؤالاتی که مخاطبان 

ما فرستادند این بود که آیا پول 
ویلموتس را تاج و هیأت رئیسه 

باید از جیب بدهند؟ آیا این شدنی 
است؟

نه نمی شود. هیأت رئیســـه امضا کرده 
و طبق اساســـنامه وظیفه داشتند یک 
مربـــی انتخـــاب کننـــد. این مربـــی را 
انتخـــاب کردند و جواب نـــداده. خب 
یـــک ســـری تعهـــد هم بـــوده اســـت. 
ممکـــن اســـت بگوینـــد شـــما تخلفی 
کرده ایـــد ولـــی اینکه از جیـــب بدهند 
نـــه. اگـــر این طـــوری باشـــد خـــب در 
قراردادهای بـــزرگ نفتـــی هم ممکن 
اســـت ضـــرر کنیـــم. خـــب ایـــن چند 
میلیـــارد را بگیرنـــد یـــا مثـــلاً طـــرف را 
اعدام کننـــد! نمی توانیم ایـــن پول را 
بگیریم ولـــی ممکن اســـت بگویند که 
مثلاً تو را دیگر هیچوقـــت نمی گذاریم 
مدیریت کنی و پســـت بگیـــری. اینکه 
از جیـــب خـــودش بدهد کـــه خب نه 
چنیـــن مبلغـــی را دارد و نـــه می تواند 

. هد بد
زمانی که می خواستید کی روش 
را بیاورید از پرتغال و امارات در 

خصوص او به شما هشدار دادند؟ 
که این بداخلاق است و فوتبال 

ایران را به هم می ریزد.
من زمانـــی که می خواســـتم کی روش 
را بیـــاورم یـــک ســـری تحقیقـــات هم 
انجـــام دادم. یـــک کنگره بعـــد از جام 
جهانـــی بود که بـــا رئیس فدراســـیون 
پرتغـــال صحبـــت کـــردم. در آن زمان 
کی روش را کنار گذاشـــته بودند و یک 
ســـری درگیری هم در کمیته انضباطی 
فیفـــا وجود داشـــت. مـــن بـــه او گفتم 
می خواهیـــم کـــی روش را بیاوریم. به 
من گفت کی روش از نظـــر فنی خیلی 
خوب اســـت ولـــی اخلاق تنـــدی دارد 
که بایـــد تحمل کنیـــد. با امـــارات هم 
صحبت کـــردم کـــه گفتند چهـــار ماه 
هـــم نتوانســـتیم بـــا او کار کنیم چون 
خیلـــی تنـــد بـــود و انتظاراتی داشـــت 
کـــه زود بـــا او قطـــع همـــکاری کردیم. 
من گفتـــم اخلاق تنـــدش را بـــه جان 
می خـــرم ولـــی همیـــن کـــه فنی اش 

بیاید. باشـــد  خوب 
 
ً
آمدن کـــی روش بـــه فوتبال مـــا واقعا
باورنکردنـــی بود. مـــا در هتل المپیک 
بودیـــم که آقـــای ترابیـــان فکـــر کنم از 
دهانـــش پریـــد کـــه کـــی روش قطعی 
شـــده اســـت. کســـی بـــاور نمی کـــرد 
کـــی روش بیایـــد. یک بـــار هـــم اصلاً 
حضـــورش لغـــو شـــد و دوبـــاره گفتند 

راضی شـــده اســـت.
یک صحبتی کردیم و گفت باشـــد ولی 
بعـــد گفـــت نمی آیم. بعـــد مـــا دنبال 
مربی دیگری بودیـــم که ایجنتش زنگ 
زد کـــه کـــی روش می خواهـــد بیاید و 
امکانات شـــما را ببینـــد و بعد تصمیم 
بگیـــرد. آمـــد و امکانـــات را دیـــد و در 

کرد. قبـــول  نهایت 
به جز کی روش چه کسانی گزینه 

شما بودند؟

خیلـــی خاطـــرم نیســـت چـــون اینها 
 . نـــد ا می د بهتـــر  ن  بیـــا ا تر ی  قـــا آ ا  ر
یادم اســـت آقـــای ســـعیدلو مأموریت 
داده بـــود مربـــی بیاوریم کـــه در جام 
جهانـــی حضـــور داشـــته و الآن بدون 
 کـــی روش چنین 

ً
تیـــم اســـت. دقیقـــا

را  او  نهایـــت  در  و  داشـــت  شـــرایطی 
انتخـــاب کردیـــم. من خیلی در اســـم 
حافظـــه خوبی ندارم ولـــی چند گزینه 

داشـــتیم.
بی اعصـــاب  خیلـــی  پرتغالی هـــا  کلا 
هستند. الآن ســـاپینتو هم خیلی زود 
عصبانی می شود و دســـت کی روش را 

است. بســـته  پشت  از 
البتـــه مورایـــس کـــه ســـپاهان اســـت 
اخلاق خوبی دارد ولـــی کلا نمی دانم 

چـــرا اکثـــرا این طوری هســـتند.
یکی از مشکلات فوتبال ما 

داوری ها است. همه هم می گویند 

VAR را بیاورید ولی آقای تاج 
نمی آورد!

این نیســـت کـــه تـــاج نتواند بیـــاورد. 
مشـــکل داوری را راست می گویید ولی 
توقعـــات الان بالاتر رفته اســـت. مردم 
می بینند در تمام کشورها و مسابقات 
مهم VAR هســـت و تـــا اتفاقی می افتد 

ســـریع از آن کمک می گیرند.
آیا مشکل ما را حل می کند؟

بله حتمـــا. توقع مـــردم هـــم رفته بالا 
و می گوینـــد وقتـــی VAR هســـت چرا 
نمی توانند بیاورنـــد. یکی از چیزهایی 
اســـت که فدراســـیون بابـــت آن تحت 
فشار اســـت. این طوری نیست به آقای 
تاج بگویند بیاور و فـــردا بیاورد. زمان 
عزیـــزی خادم با یـــک کمپانی صحبت 
کرد و کلی گفتند اســـرائیلی است و... 
خب مدیر می ترســـد. وقتـــی می بیند 
آورده  کـــه  چیـــزی  می گوینـــد  فـــردا 
این طوری شـــده و اســـرائیلی اســـت و 
فلان شـــده. مـــا رفتیـــم یک قـــرارداد 
بســـتیم و 2.۴ هـــم بـــرای حـــق پخش 
گرفتیم. یکی اش نشـــد ما را کشاندند 
و محـــروم کردند عکس مـــا را همه جا 
زدند که ۵ ســـال محروم شـــده است. 
همـــه گفتنـــد ببینیـــد طـــرف چقـــدر 
خـــورده! وقتـــی مدیر بخواهـــد چنین 
ریســـک هایی کند بـــا او ایـــن برخورد 
می شـــود خب تقصیری نـــدارد. من به 
او حـــق می دهم کـــه بترســـد. عزیزی 
خادم رفـــت قـــرارداد بســـت گفتند با 

صهیونیســـت ها کار کرده اســـت.
الآن مشکل چیست که نمی توانند 

VAR را بیاورند؟
من نپرســـیدم که مشکل چیست ولی 
 همین مسائل اســـت. کسی هم 

ً
قطعا

نیست که روی آن سرمایه گذاری کند.
یعنی مشکل مالی هم مطرح 

است؟
بله اولین مشـــکل مالی است. کمپانی 
ی  ر ا یه گذ ما ســـر یـــم  و بر یـــد  می گو
کنیـــم و تبلیغـــات کنیم که ایـــن اتفاق 
کت ها  شـــر ز  ا خیلـــی   . فتـــد نمی ا
هم اصـــلاً بـــه ایـــران نمی آینـــد. خود 
الآن  نـــدارد.  پـــول  هـــم  فدراســـیون 
بخواهـــد مربی خارجی بیـــاورد قیمت 

دلار هـــر روز افزایـــش می یابـــد.
شما خودتان در کار ارز بودید. 
قیمت دلار تا کجا بالا می رود؟

شرایط کشـــور و تحریم ها و مصاحبه ها 
دیگر. می گذارد  تأثیر 

درباره عزیزی خادم گفتید. در این 
سال ها رئیسی نداشتیم که عزل 

شود. نظرتان در خصوص اتفاقاتی 
که برای او افتاد چیست؟ آیا حقش 

بود که عزل شود؟
یک مجمعی بود که ایشـــان را انتخاب 
کـــرد و جلـــو رفتنـــد. شـــاید آن تجربه 
کامـــل را نداشـــت. مـــن خـــودم هـــم 
از اساســـنامه تعجـــب کـــردم کـــه بـــه 
هیأت رئیســـه اختیار را داده که رئیس 
را عـــزل کنـــد. ایـــن بـــه نظرم اشـــتباه 
اســـت. رئیس فدراســـیونی که مجمع 
آن را انتخـــاب کـــرده بایـــد مثـــل بقیه 
مجمـــع در  فدراســـیون ها در همـــان 

خصـــوص او تصمیم بگیرنـــد. این بند 
اساســـنامه بایـــد اصـــلاح شـــود. حالا 
اینکه عملکردش چطـــور بود را خیلی 

نمی کنـــم. ورود 
زمان عزیزی خادم خیلی از 

جادوگری صحبت می شد. این 
مسائل در فوتبال ما هست؟

در یک ســـری باشـــگاه ها خـــب افراد و 
مربیـــان و مدیرانـــی که ضعـــف دارند 
بـــه این مســـائل متوســـل می شـــوند. 
در خـــود فدراســـیون فوتبـــال هم ۴-۳ 
بار یـــک ســـری افـــراد بـــا مـــن تماس 
گرفتنـــد کـــه اگـــر می خواهی تیـــم به 
جام جهانـــی برود با مـــا کار کن وگرنه 
می بـــازی. من گفتـــم بگذاریـــد ببازیم 
چـــون اصلاً به ایـــن مســـائل اعتقادی 
نداشـــتم. آخـــر جادوگری چـــه کاری 
می تواند انجـــام دهد. مـــن نمی دانم 
زمـــان عزیزی خادم این مســـائل بوده 

یـــا نه ولـــی کلا هـــر کســـی باشـــد این 
است.  اشـــتباه  افکار 

حالا آن بازی را بردید یا باختید؟
 همان بـــازی کـــه می گفتند 

ً
مـــا اتفاقـــا

را بردیـــم ولـــی یک ســـری بـــازی دیگر 
! ختیم با ا  ر

کی روش هم که سرمربی قطر شد 
و جالب اینکه در مقدماتی جام 
جهانی ۲۰۱۴ شایعه بود که او با 

قطر تبانی کرده است. این شایعه از 
کجا درآمد؟

حدســـی بود که یک ســـری زدند چون 
مثـــلاً رحمتـــی را کنـــار گذاشـــته بود و 
می گفتند پس با قطر بســـته که ببازد. 
بعـــد رفتیـــم و قطـــر را بردیـــم و دیدیم 

حرف بیهـــوده ای بوده اســـت.
از آقای گودرزی که وزیر ورزش بود 

هم خیلی شاکی بودید!
ایشـــان کلا خیلـــی بـــه فوتبـــال و مـــا 

. د می کـــر یـــی  فا بی و
یک بار هم گفتید اگر یک اتفاقاتی 

بیفتد افشاگری می کنم. وقت 
افشاگری نشده؟

یـــک ســـری مســـائلی بـــود کـــه گفتم 
اگـــر اتفاق بیفتـــد افشـــاگری می کنم. 
حـــالا فعـــلاً اتفاقـــی نیفتاده و شـــاید 

. بیفتد لا  حـــا
می خواهید کتابش کنید؟

نـــه کتابش نمی کنم. با شـــما مصاحبه 
می کنـــم و می گویم.

بلاژویچ هم فوت کرد.
ایشـــان هم خدمات زیـــادی به فوتبال 

ما کرد کـــه البته زمان مـــا نبود.
او هم وعده داده بود بعد مرگش 

کتابی منتشر می کند و خیلی ناگفته 
از فوتبال ایران دارد.

حالا شـــاید ما هـــم وقت نکنیـــم اینها 
! ییم بگو ا  ر

الآن تیم ملی جام ملت های آسیا را 
در پیش دارد و سرمربی هم هنوز 
انتخاب نشده است. به نظر شما 
نقشه راه ما برای موفقیت در این 

مسابقات باید چه باشد؟ الان کره، 
ژاپن و عربستان خیلی پیشرفت 

کرده اند و به آنها نمی رسیم.
مـــا  کـــه  رم  ا د د  عتقـــا ا م  خـــود مـــن 
چـــون  برســـیم  آنهـــا  بـــه  می توانیـــم 
بچه هـــای مـــا خیلی باغیرت هســـتند 
و خیلی توانایی دارند. درســـت اســـت 
عربســـتان بـــا دلارهـــای نفتـــی خیلی 
هزینـــه می کنـــد یـــا ژاپـــن با سیســـتم 
منظم خـــود جلـــو مـــی رود. کـــره هم 
ســـعی می کند ادای ژاپـــن را در بیاورد 
ولی آن نظم خاص را نـــدارد. امکانات 
آنها از ما خیلی بیشـــتر اســـت و آنها در 
کاخ زندگـــی می کننـــد و مـــا در کوخ. 
با ایـــن حـــال بچه های کوخ نشـــین ما 

غیـــرت دارنـــد و توانمند هســـتند.
تا کی باید روی غیرت و این چیزها 

حساب کنیم و جلو برویم؟!
الآن کـــدام مســـأله مـــا درســـت جلـــو 
مـــی رود کـــه ایـــن درســـت بچرخـــد. 
بالاخـــره مـــا مشـــکلات زیـــادی داریم 
کـــه فوتبال قســـمت آخـــر آن اســـت. 
همین الآن شـــما بگو بـــرای VAR پول 
می دهیـــد؟ می گوینـــد برو بابـــا انقدر 
مشـــکلات داریـــم کـــه VAR بیاوریـــم. 
اینها در کشـــور ما هســـت ولی به نظرم 
عقب هم نیســـتیم. اگر الآن یک مربی 
خـــوب بیاوریـــم کـــه پولکی نباشـــد، 
خدمـــت را ببینـــد و فعالیـــت و تلاش 
کند می توانیـــم جلوی آنها بایســـتیم.
بـــه جـــز VAR یکـــی دیگر از مشـــکلات 
تاریخـــی مـــا حـــق پخـــش تلویزیونی 
اســـت که هیچوقـــت حل نمی شـــود.
ایـــن هـــم یکـــی از بدبختی هاســـت. 
مـــن زمـــان خـــودم دو هفتـــه جلـــوی 
کلـــی  و  فتـــم  گر ا  ر ی هـــا  ز با پخـــش 
مسأله ســـاز شـــد و هنـــوز هســـت. تـــا 
وقتـــی باشـــگاه های مـــا از یک ســـری 
ج می کننـــد  درآمدهـــا و رانت هـــا خـــر
خب باشـــگاه داری شـــکل نمی گیرد. 
یک سریال تلویزیونی چند ده میلیارد 
ج دارد و ببینید چقدر آدم تماشـــا  خر
می کند ولی فوتبـــال را همه می بینند. 
بیننـــده فوتبال همـــه هســـتند. باید 
باشـــد.  آن  قانـــون  و  شـــود  حمایـــت 
ی  ر ا یه گذ ما ســـر ینجـــا  ا وســـیما  ا صد
نکـــرده و ایـــن مســـابقات هـــر هفته با 
کلی بیننـــده انجام می شـــود و درآمد 

دارد خـــب حـــق آن را بایـــد بدهید.
با این وضع هیچوقت حق پخش 

درست نخواهد شد. گره کار 

کجاست و چکار باید کرد؟
گره کار این اســـت که یک نفر شـــجاع 
باید جلوی پخش مســـابقات را بگیرد و 
نگذارد نشـــان دهند. یا اینکه پخش را 
به فدراسیون بدهند و بگویند خودت 

پخش کن و درآمد کســـب کن.
یک زمان می خواستید بازی ها را 
به شبکه نمایش خانگی بدهید و 

سی دی بفروشید.
بله خیلـــی کارها می خواســـتیم کنیم 

. شتند ا نگذ لی  و
آقای آجورلو هم خیلی پیگیر این 

داستان بود ولی نشد. حتی شبکه 
استقلال را هم زد.

نمی شـــود چون موانعی اســـت که یک 
ســـری از دســـتگاه ها منافعـــی دارند و 

اجـــازه نمی دهند.
شاید چون صداوسیما دولتی است 

به نتیجه نمی رسد.
دولتی هم باشـــد بایـــد ایـــن منطق را 
ببینـــد. الآن آقای زنـــوزی می گفت ما 
کلا ۵ درصـــد از هزینه هایمان را درآمد 
داریم. حالا در استقلال و پرسپولیس 
بگوییم 2۰ درصد اســـت. فقـــط تبلیغ 
لباس اســـت. خـــب ۸۰ درصـــد هزینه 
را از کجـــا بیاورنـــد. همین بـــورس که 
درست کردند هم کار خطرناکی است 
کـــه از مردم پـــول گرفتند خـــب مردم 

 پولشـــان را می خواهند.
ً
بعدا

الآن ۱۰ درصد باشگاه استقلال را 
خوردند و تبدیل به یک باشگاه نود 

درصدی شده است!
هنـــد  ا بخو ا  ر ن  لشـــا پو خـــب  ا  د فـــر
م  د مـــر  . یـــم ر ا ند گفـــت  د  نمی شـــو
می گویند ســـهام بالا که نرفته هیچی، 

پولمـــان را هـــم خوردیـــد؟
شما موافق واگذاری استقلال و 

پرسپولیس در بورس بودید؟
اصـــلا. حســـاب دودوتـــا چهارتـــا 

است. تشـــکیلاتی که می خواهد 
وارد بـــورس شـــود بایـــد هزینـــه 
و درآمـــدش بخوانـــد و حداقـــل 
رئیس  وقتـــی  باشـــد.  مســـاوی 
۵ درصد درآمد  باشگاه می گوید 

دارد و ۹۵ درصـــد از جیب می دهد 
آیـــا توجیـــه دارد که وارد بورس شـــود؟

چه کسی روی این سرمایه گذاری 
می کند؟

هیچکس. ولـــی اگر بگویند حق پخش 
می دهیم خب طـــرف بازیکن خارجی 
مـــی آورد یا بـــه قول آقای فتـــح الله زاده 
مســـی را هـــم مـــی آورد. بازیکن خوب 
می آورد که طرفـــدار و بیننده پیدا کند 

و حق پخش بیشـــتری بگیرد.
الآن رونالدو رفت عربستان و محور 

تمام اتفاقات آنجا شده است.
توجه کل جهان به آنجا رفته است.

ولی در فوتبال ایران چنین اتفاقاتی 
نمی افتد و حتی قهرمانی با دهم 

شدن فرقی ندارد!
دقیقا.

در ماه های اخیر اتفاقاتی که در 
ورزش ایران برای علی دایی رخ 

داده و این برخوردها درست نبوده 
است.

این چیزها هســـت دیگر. چون خیلی 
به ورزش برنمی گـــردد نمی توانم زیاد 

کنم. نظر  اظهار 
علی دایی در مورد حضورش در 

تیم ملی زمان ریاست شما هم یک 
جمله تاریخی داشت که می گفت 

من را نه فدراسیون فوتبال آورد و نه 
فدراسیون فوتبال برکنار کرد. واقعاً 

این طوری بود؟
اســـتنباط ایشـــان این طـــوری بـــود و 
خب ما هم تحت فشـــارها و نفوذهایی 
بودیم. شاید دســـت خودمان بود او را 
نمی آوردیم. توصیه و پیشـــنهاد شـــد.

از کجا؟
از آقای علی آبادی در ســـازمان تربیت 
بدنی که گفت رئیـــس جمهور نظرش 

. ست ا ین  ا
و خود آقای احمدی نژاد هم رأی به 

برکناری اش داد؟
عربســـتان  بـــه  باخـــت  از  بعـــد  نـــه. 
پیشـــنهاد کردنـــد او را برداریـــم. مـــا 
جلسه تشـــکیل دادیم و نظر من شاید 
مثبـــت نبود ولی در نهایـــت تصمیم بر 
این شـــد که برداریم. شاید کاری شبیه 
به حرکات کشـــورهای عربـــی کردیم.

هنوز از شما دلخور است؟
زیاد با او برخوردی نداشتم.

چند وقت است که ارتباطی 
ندارید؟

از اول هم نداشتیم.
اینکه محمود احمدی نژاد را به 
رختکن راه نداد در برکناری اش 

تأثیری داشت؟
نـــه ببینیـــد اصـــلاً ایـــن نبـــود. آقـــای 
احمدی نـــژاد انقـــدر فوتبالـــی بود که 
چنیـــن درخواســـتی نکند. ایشـــان به 
اســـتادیوم آمد و بین دو نیمه یک ربع 
بیشتر وقت نیســـت و اگر می خواست 
از آن بـــالا تا پایین برود وقت نمی شـــد 
و خدایی چنیـــن چیزی نگفـــت. بعد 
از بـــازی هم یک ســـاعتی نشســـت که 
خلـــوت شـــود و بتوانـــد بـــرود. همان 
زمان به مـــا دلداری داد که مســـأله ای 
نیســـت و تیم حالا یـــک بـــار می بازد و 

دفعه بعـــد می بـــرد و باید تلاش 
کنید کـــه تیم به جـــام جهانی 

برود. فـــردای آن بازی آقای 
بهتـــر  گفـــت  علی آبـــادی 
دیگر  دایـــی  علـــی  اســـت 

. شد نبا

پس این صحبت درباره راه ندادن 
به رختکن از کجا درآمد؟

نمی دانم از کجا آمده اســـت. اصلاً هم 
نمی خواســـت به رختکن بـــرود. آقای 
اد خیلـــی فوتبالـــی بود و  احمدی نـــژ
زمان مـــا خیلی به فوتبـــال کمک کرد.

استقلالی بود؟
نمی دانـــم ولی بـــه نظرم گرایـــش او به 

اســـتقلال بد نبود.
شما خودتان طرفدار تیم خاصی 

بودید؟
 . م د نبـــو لـــی  تبا فو  ً صـــلا ا مـــن 
دوومیدانی کار بودم. با آقای سجادی 
در دوومیدانی بودیـــم و دونده ما بود.

شما موافق واگذاری استقلال و پرسپولیس در بورس بودید؟
اصلا. حساب دودوتا چهارتا است. تشکیلاتی که می خواهد وارد بورس شود 

باید هزینه و درآمدش بخواند و حداقل مساوی باشد. وقتی رئیس باشگاه 
می گوید ۵ درصد درآمد دارد و ۹۵ درصد از جیب می دهد آیا توجیه دارد که 

وارد بورس شود؟

بــــرش


